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Närvaro- och omröstningslista 

Namn 

Närvaro    

Led. Tj.ers. Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

Allan Mattsson (KL) 1           

Per Bengtsson (KL) 1           

Inga-Britt Johansson (KL) 1           

Joakim Svedlund (KL) 1           

Erica Drugge (C) 1           

Lillemor Gunnarsson (C) 1           

Leif Hedlund (C) 1           

Anette Granegärd (C) 1           

Marit Andersson (SD)  1           

Åke Törnqvist (SD)  1           

Tommy Nilsson (SD) §§ 97-112 1           

Gunilla Myrzell (SD) §§ 113-125  1          

Ylva Lundberg (SD)  1           

Rikard Henriksson (SD)  1           

Ulf Bertilsson (SD)  1           

Madeleine Gray (KD) 1           

Daniel Kåks (V) 1           

Kerstin Starck (V)  1           

Göran Hoffman (S) 1           

Anja A. Hedqvist (S) 1           

David M. Aura (S) 1           

Anna Maria S. Carlsson (S) 1           

Henrik Selin (S) 1           

Stefan Norberg (S) 1           

Annette Wicksell (S) 1           

Fredrik Rooslien (S) 1           

Agneta Andreasson-Bäck (S) 1           

Kerstin Lundh (MP) 1           

Lennart Mångs (M) 1           

Mikael Gråbo (M) 1           

Britt-Inger Remning (M) 1           

Tamara Zuljevic (M) 1           

Magnus Bergman (M)  1          

Jonas Fafara (M) 1           

Torbjörn Dahlström (M)  1           

Jan Bergqvist (M)            

            

            

            

            

            

Summa omröstning:            
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§ 97  

Öppnade av kommunfullmäktiges sammanträde 

Mötet öppnas av ordförande Jan Bergqvist (M). 
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§ 98  

Upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och 
ersättare 

 

Ordförande förrättar upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och 

ersättare. 
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§ 99  

Val av justerare 

 

Ordförande meddelar kommunfullmäktige om vilka som står på tur att 

justera kommunfullmäktiges protokoll. 
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§ 100  

Fastställande av dagordning 

Dagordningen presenteras enligt utskickat kungörelse och med följande 

ändringar: 

Ä 5 Fråga till allmänhetens frågestund, utgår då inga frågor inkommit. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Dagordningen fastställs enligt presenterat förslag. 
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§ 101 Dnr KS041-21   041 

Årsredovisning 2022 för Hedemora kommun 

 
Sammanfattning 

På kommunstyrelsens sammanträde presenterar ekonomichefen utkastet till 

årsredovisning 2022 för Hedemora kommun. Förslag är att kommunstyrelsen 

föreslår kommunfullmäktige att godkänna årsredovisningen 2022.  

I en tjänsteskrivelse den 27 mars 2023 föreslår ekonomiavdelningen att i 

2022 års bokslut görs en avsättning till resultatutjämningsreserven (RUR) 

med 62,3 mkr. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 4 april 2023 och beslutade att 

föreslå kommunfullmäktige att: 

1. Årsredovisning 2022 för Hedemora kommun godkänns. 

2. I 2022 års bokslut görs en avsättning till resultatutjämningsreserven 

(RUR) med 62,3 mkr. 

Marit Andersson (SD) reserverade sig mot beslutet med följande motivering: 

”Vi i Sverigedemokraterna reserverar oss mot beslutet p.g.av att vi anser att 

skrivningar i dokumentet inte är relevanta. Det står bl.a att KD haft en 

ledamot under 2022. Det stämmer inte. SD har haft 5 tomma stolar men 

dessa har varit besatta i 33% av årets möten. Vi har även dragit ner från 41 

till 35 ledamöter. Vi ifrågasätter även den stora insättningen till RUR-

fonden.” 

Madeleine Gray (KD) och Lillemor Gunnarsson (C) reserverade sig mot 

beslutspunkten 2, att föreslå kommunfullmäktige att i 2022 års bokslut göra 

en avsättning till resultatutjämningsreserven (RUR) med 62,3 mkr. 

Beslutsunderlag 

Förslag till årsredovisning 2022 för Hedemora kommun från 

ekonomiavdelningen den 23 mars 2023 

Tjänsteskrivelse om RUR från ekonomiavdelningen den 27 mars 2023 

Kommunstyrelsen den 4 april § 45 

Revisionsberättelse 2022 från kommunrevisionen den 17 april 2023 

 

 

 

 

Forts. § 101 
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Forts. § 101 

Yrkande 

Lillemor Gunnarsson (C) yrkar bifall till punkten 1 i förslaget från 

kommunstyrelsen, att årsredovisning 2022 för Hedemora kommun ska 

godkännas, men att punkten 2 ändras till: 

2. I 2022 års bokslut görs en avsättning till resultatutjämningsreserven 

(RUR) med 54,3 mkr.  

Föreslår därmed att återstående 9 mkr läggs till det egna kapitalet och 

används för investeringar i Kallbadhuset och Ungdomens Hus 2023 och 

kommande år! Nämnas bör är att dessa ärenden har funnits på agendan i allt 

för många år. Det är dags att gå i mål med dem! 

Lennart Mångs (M) yrkar att kommunstyrelsens förslag i två punkter ska 

bifallas: 

1. Årsredovisning 2022 för Hedemora kommun godkänns. 

2. I 2022 års bokslut görs en avsättning till resultatutjämningsreserven 

(RUR) med 62,3 mkr. 

Marit Andersson (SD) yrkar avslag till att årsredovisningen 2022 ska 

godkännas. 

Ordförande ställer Lennart Mångs (M) yrkande mot Marit Anderssons (SD) 

yrkande, och finner att Lennart Mångs (M) yrkande, att årsredovisningen 

2022 för Hedemora kommun godkänns, ska bifallas. 

Vidare ställer ordförande Lennart Mångs (M) yrkande mot Lillemor 

Gunnarssons (C) yrkande, och finner att Lennart Mångs (M) yrkande, att i 

2022 års bokslut göra en avsättning till resultatutjämningsreserven (RUR) 

med 62,3 mkr, ska bifallas. 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Årsredovisning 2022 för Hedemora kommun godkänns. 

2. I 2022 års bokslut görs en avsättning till resultatutjämningsreserven 

(RUR) med 62,3 mkr. 

 

 

 

 

 

Forts. § 101 
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Forts. § 101 

 

Reservation 

Marit Andersson (SD), Åke Törnqvist (SD), Tommy Nilsson (SD), Ylva 

Lundberg (SD), Rikard Henriksson (SD), Ulf Bertilsson (SD) och Madeleine 

Gray (KD) reserverar sig mot beslutspunkten 1 och Sverigedemokraterna 

lämnar följande motivering: 

”Vi i Sverigedemokraterna reserverar oss mot beslutet p.g.av att vi anser att 

skrivningar i dokumentet inte är relevanta. Det står bl.a att KD haft en 

ledamot under 2022. Det stämmer inte. SD har haft 5 tomma stolar men 

dessa har varit besatta i 33% av årets möten. Vi har även dragit ner från 41 

till 35 ledamöter. Vi ifrågasätter även den stora insättningen till RUR-

fonden.” 

Lillemor Gunnarsson (C), Erica Drugge (C), Leif Hedlund (C), Anette 

Granegärd (C), Marit Andersson (SD), Åke Törnqvist (SD), Tommy Nilsson 

(SD), Ylva Lundberg (SD), Rikard Henriksson (SD), Ulf Bertilsson (SD) 

och Madeleine Gray (KD) reserverar sig mot beslutspunkten 2.  

  

Utdrag till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 102 Dnr KS041-21   041 

Revisionsberättelse 2022 för Hedemora kommun 

Sammanfattning 

Kommunens revisorer har granskat kommunstyrelsens och nämndernas 

verksamhet och genom utsedda lekmannarevisorer även verksamheten i 

kommunens företag. 

Revisorerna bedömer att sammantaget att styrelse och nämnder i Hedemora 

kommun har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt västligt är rättvisande. 

Revisorerna bedömer att styrelsen och nämndernas interna kontroll har varit 

tillräcklig. 

Revisorerna bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är 

förenligt med de finansiella mål som fullmäktige uppställt. Däremot 

bedömer revisorerna att resultatet av verksamhetsmålen för kommunen inte 

är förenligt med vad fullmäktige fastställt då endast 13 av 28 nyckeltal 

förbättrats. 

Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse 

och nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ.  

Revisorerna tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens 

årsredovisning för 2022. 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse 2022 från kommunrevisionen den 17 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Revisionsberättelsen 2022 godkänns. 
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§ 103 Dnr KS041-21   041 

Fråga om ansvarsfrihet  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har att ta ställning till revisorernas förslag att tillstyrka 

ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och övriga nämnder samt de enskilda 

förtroendevalda i dessa organ. 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsberättelse för 2022 den 17 april 2022 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunstyrelsen och övriga nämnder samt de förtroendevalda i dessa 

organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 
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§ 104 Dnr KS090-23   104 

Redovisning och utbetalning av partistöd 

Sammanfattning 

Enligt det reglemente för partistöd ska kommunfullmäktige årligen i april 

fatta beslut om utbetalning av partistödet. För att kunna få del av partistödet 

krävs att varje parti lämnar en redovisning samt en granskningsrapport över 

hur partistödet använts föregående år.  

Alla partier har inkommit med redovisningar inom föreskriven tid. 

Från nya mandatperioden i kommunfullmäktige finns inte längre Liberalerna 

representerade, men har således rätt att få del av partistödet 2023.  

Det lokala partistödet i Hedemora kommun utgår till partier som är 

representerade i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap. 29 § andra stycket 

kommunallagen. I sista stycket står följande ”Partistöd får ges också till ett 

parti som har upphört att vara representerat i fullmäktige, dock endast 

under ett år efter det att representationen upphörde.”.  

I Hedemora kommuns reglemente för partistöd § 3 Fördelning av partistöd, 

sista stycket, står följande ”Efter det att representationen upphört utgår 

partistöd fram till nästa utbetalning, varefter det upphör.”.  

Beslutsunderlag 

Partistödsredovisning från Liberalerna den 28 februari 2023 

Partistödsredovisning från Moderaterna den 8 mars 2023 

Partistödsredovisning från Sverigedemokraterna den 8 mars 2023 

Partistödsredovisning från Socialdemokraterna den 21 mars 2023 

Partistödsredovisning från Miljöpartiet den 27 mars 2023 

Partistödsredovisning från Centerpartiet den 28 mars 2023 

Partistödsredovisning från Kommunlistan den 28 mars 2023 

Partistödsredovisning från Kristdemokraterna den 28 mars 2023 

Partistödsredovisning från Vänsterpartiet den 31 mars 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Presenterade partistödsredovisningar för året 2022 godkänns. 

2. Partistöd för året 2023 utbetalas till samtliga partier som fanns 

representerade i Hedemora kommuns kommunfullmäktige 2022. 

  

Utdrag till 

Partierna 

Ekonomiavdelningen 
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§ 105 Dnr KS100-23   210 

Besvarande av fråga om löfte om att under rubriken 
”landsbygdsutveckling” anordna samråd med de 
boende i Garpenberg 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”I arbetet med utveckling av Långshyttan så utlovades ett muntligt löfte om 

att orten Garpenberg blir nästa ort, att i samråd med de boende hitta 

möjligheter till utveckling av bygden. 

Hur ser planeringen ut för denna viktiga insats för orten Garpenberg och dess 

innevånare vuxna som barn?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 13 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 75 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 19 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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§ 106 Dnr KS101-23   210 

Besvarande av fråga om hur arbetet med utveckling 
Långshyttan ser ut 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

” Under åren 2020–2022 genomfördes ett stort arbete tillsammans med de 

boende i Långshyttan angående landsbygdsutveckling. Samråd utfördes med 

alla kategorier av invånare, vuxna likväl som barn. Resultatet gav många 

löften till Långshyttans boende. Exempel på löften är multiarena, utegym, 

lekplats och mycket annat. 

Har några löften infriats?  

Har någon aktiv process startat upp för att infria dessa löften?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 13 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 76 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 19 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

17(38) 

Sammanträdesdatum 

2023-04-25 
 

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 107 Dnr KS103-23   519 

Besvarande av fråga om störande trafik på Hökargatan 
mellan Vasaskolan och ICA 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”Under ett informellt möte påkallat av boende vid Hökargatan delgavs 

politiker från strategiutskottet och tjänstemän från miljö-och 

samhällsbyggnadsförvaltningen följande information. 

 Boende efter Hökargatan i Hedemora har stora besvär av trafiken som leder 

förbi deras boende. Besvär som uppkommer nattetid är främst ”snabbast 

vinner” där tävling är aktiviteten.  

Dagtid är det ett högt tryck på trafik och önskemålet är att kommunen gör 

åtgärder som naturligt sänker hastigheten. 

Hur ser det ut med planering av åtgärder för att eliminera besvären för de 

boende vi Hökargatan?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 13 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 77 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 19 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 108 Dnr KS104-23   519 

Besvarande av fråga om problem med höga hastigheter 
genom Garpenberg 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”Boende i Garpenberg har en stark oro för att trafiken för genomfart i byn 

har hög hastighet. Oron är starkast när skolbarnen ska promenera efter vägen 

för att komma till bland annat fotbollsplanen för att utöva aktiviteter. Frågan 

har ställts vid ett flertal tillfällen men upplevs inte ha fått någon tydlig 

återkoppling. 

Vilka åtgärder och möjligheter kan kommunen göra för att minska risken för 

olyckor så att oron minskar hos barn och vårdnadshavare?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 13 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 78 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 19 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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§ 109 Dnr KS105-23   370 

Besvarande av fråga om arbetet med upprättande av 
vindbruksplan i Hedemora kommun 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”2021 tog kommunfullmäktigen beslutet att upprätta en vindbruksplan för 

Hedemora kommun. Resultatet av beslutet leder till att kommunen inte ska 

fatta beslut i frågan om etablering av vindbruksparker i Hedemora kommun. 

Beslut angående etablering av vindkraftverk kan således inte fattas förrän 

vindbruksplanen finner laga kraft. 

Vindbruksplanen ska enligt beslut vara färdigställd under hösten 2023. 

Hur ser det fortskridande arbetet med vindbruksplanen för Hedemora 

kommun ut i tid? Kommer tidsplanen att hålla?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 13 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 79 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 19 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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§ 110 Dnr KS106-23   213 

Besvarande av fråga om områdesbestämmelser i 
Västerby och Stjärnsund 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”Enligt beslut i miljö-och samhällsbyggnadsnämnden den 5 oktober 2022 så 

gavs uppdrag till planavdelningen att se över områdesbestämmelser i 

Västerby och Stjärnsund. 

Beslutet grundar sig enligt uppgift på problem för boende att få bygglov för 

att sätta upp solpaneler på sina fastigheter. Arbetet ska återrapporteras till 

nämnden under våren 2023. 

Hur fortlöper arbetet med områdesbestämmelser för Västerby och 

Stjärnsund?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 13 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 80 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 19 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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§ 111 Dnr KS124-23   828 

Besvarande av fråga om vad som är planen med lokal 
och framtid för bowlingen i Hedemora 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Marit Andersson (SD) till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M), anmäldes 

som inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”Vi i SD och KD har varit på besök och rundvandring på bowlingen. Där har 

hyresgästerna enorma problem med vattenläckor både inifrån, utifrån och 

underifrån. Hjälpen verkar utebli. Nu har de sagt upp sitt kontrakt och 

framtiden för bowlande i Hedemora ser mörk ut. 

Vi i SD och KD anser att bowlingen verkligen är viktig för Hedemoras 

invånare. 

Lokalerna är enligt oss lika dåliga som i lokalen bredvid. Där MÅSTE man 

ha hjälm på sig.  

Vad är planen med lokal och framtid för bowlingen?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga från Marit Andersson (SD) den 22 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 81 

Svar från Torbjörn Dahlström (M) den 20 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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§ 112 Dnr KS127-23   875 

Besvarande av fråga angående förfrågan om lokal till 
museum för Alvar Aalto designade föremål 

Sammanfattning 

Följande fråga, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till kommunstyrelsens 

strategiutskotts ordförande Ann-Marie S. Carlsson (S), anmäldes som 

inkommen vid kommunfullmäktige den 28 mars 2023: 

”Den 8 april 2020 kunde vi med förfäran läsa att Alvar Aaltos byggnad var 

totalförstörd genom en brand. Byggnaden var ritad av Alvar Aalto, som var 

en av nordens främsta arkitekter. Ett kulturarv hade brunnit ned. Önskemål 

finns att få hyra Rådhusets annex som ett museum för de av Alvar Aalto 

designade föremål som finns kvar. Försäkringspengar har erhållits till 

föreningen Hedemora Hantverk och design och de vill köpa in möbler och 

andra verk designade av Alvar Aalto. 

Frågan är  

• Hur långt har ärendet kommit? 

• Hur ser möjligheterna ut för att låta ett museum för Alvar Aaltos 

föremål finnas i Rådhusets annex i framtiden? 

• Är det omöjligt för kommunen att hyra ut annexet på grund av 

juridiska hinder?” 

Kommunfullmäktige medgav att frågan fick ställas och att frågan kommer 

att besvaras vid ett senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 

Fråga från Lillemor Gunnarsson (C) den 25 mars 2023 

Kommunfullmäktige den 28 mars 2023 § 82 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av frågan och dess svar. 
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§ 113 Dnr KS140-23   756 

Anmälan av motion om samlokaliserad Familjecentral 

Sammanfattning 

Följande motion av Kerstin Starck (V) anmäls: 

”Idag finns det en ”konstruktion av Familjecentral” lokaliserad på 

vårdcentralen i Hedemora. En lokal med öppen förskola finns i korridor 

mellan vårdcentralen och BVC/folktandvården och BVC/MVC finns i 

huvudkorridor ca 75 meter därifrån i sina ordinarie lokaler (sedan huset 

byggdes). Inga utrymmen för BVC/MVC och socialtjänst finns inom öppen 

förskola eller har möjlighet att utöva sin verksamhet på öppna förskolan. 

Historik Familjecentral 

Tankar på nära samverkan mellan medicinska, sociala och pedagogiska 

insatser för blivande föräldrar och för små barn och deras föräldrar fanns 

redan på 1960-talet och i början av 70-talet föreslogs samarbete mellan och 

samlokalisering av mödra- och barnhälsovården samt socialtjänstens individ- 

och familjeomsorg. På socialstyrelsens initiativ startades en rad 

försöksverksamheter runt om i landet. 

Länsövergripande överenskommelse om samverkan för barns och ungas 

hälsa 

I antaget samverkansdokument 2021-06-11, mellan samtliga kommuner i 

Dalarna, skrivs följande: ”En Familjecentral är en fullt samlokaliserad 

verksamhet inkluderad mödrahälsovård, barnhälsovård, kommunal öppen 

förskola och socialtjänst.” (3.2.1 samverkan 0 – 6 år sidan 14 ) 

Samverkansavtal inom samverkansområdet primärvård i Dalarna avseende: 

Familjecentral i Hedemora 2020 

I avsnitt 7.1.4 lokaler beskrivs kostnadsfördelningar mellan regionen och 

kommunen men ”lokaler” är ej definierade som gemensamma d v s fysiskt 

helt nära. I avsnitt regionens ansvar formuleras lokalfrågan: ”Regionens 

ansvar är att tillhandahålla mödra- och barnhälsovård i enlighet med gällande 

lagstiftning och anvisningar i lokaler i nära anslutning till och delvis i 

Familjecentralens lokaler. 

Här tolkas alltså Familjecentral som den verksamhet som enbart är en öppen 

förskola inom vårdcentralens lokal. 

 

 

Forts. § 113 
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Forts. § 113 

Det är känt och väldokumenterat att tidiga förbyggande och hälsofrämjande 

insatser är av yttersta vikt. De nuvarande förutsättningarna är inte till fylles 

då verksamheterna inte är samlokaliserade. Tilläggas bör att en öppen 

förskolas placering bör vara lättillgänglig i samhället. 

• Vänsterpartiet Hedemora föreslår att det lokala samverkansavtalet 

mellan Hedemora kommun och region Dalarna ses över och skrivs 

om, gällande samlokalisering av verksamheter för en fungerande 

Familjecentral. För att detta ska kunna uppnås föreslår vi att nya 

gemensamma lokaler tilldelas Familjecentralen.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till bildningsnämnden. 

 

Beslutsunderlag 

Motion från Kerstin Starck (V) den 4 april 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 

remitterat motionen till bildningsnämnden. 

  

Utdrag till 

Bildningsnämnden 
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§ 114 Dnr KS142-23   829 

Anmälan av motion om inrättande av aktivitetsområde i 
Långshyttan 

Sammanfattning 

Följande motion av Allan Matsson (KL) anmäls: 

”Efter att Klosterhallen i Långshyttan stått outnyttjad under flera år, såldes 

den till ett lettiskt företag, 

Där Klosterhallen står idag finns goda möjligheter att skapa ett 

multifunktionellt aktivitetsområde. Ett sådant område skulle uppmuntra till 

rörelse, skapa nya möten, stärkt sammanhållning och stolthet i bygden. 

Kommunstyrelsens strategi utskott beslutade den 23 maj 2022 att ge Miljö-

och samhällsbyggnads förvaltningen i uppdrag att utreda och ta fram 

underlag med förslag till beslut för anläggandet av ett aktivitetsområde i 

Långshyttan. 

Jag föreslår att Kommunfullmäktige fattar beslut om att snarast anlägga 

Aktivitetsområde Långshyttan enl. MoS utredning.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämnden. 

 

Beslutsunderlag 

Motion från Allan Matsson (KL) den 5 april 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 

remitterat motionen till miljö- och samhällsbyggnadsnämnden. 

  

Utdrag till 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 115 Dnr KS162-23   020 

Anmälan av motion om språkpolicy 

Sammanfattning 

Följande motion av Marit Andersson (SD) m.fl. anmäls: 

”Att arbetsgivaren kräver att medarbetare endast får använda sig av ett visst 

språk kan vara ett sätt att främja social samvaro samt att motverka att någon 

exkluderas på arbetsplatsen. 

 Ett språkkrav kan också handla om att främja en trygg arbetsmiljö där man 

av säkerhetsskäl förstår och kan göra sig förstådd när risk för olycka uppstår.  

Sverigedemokraterna yrkar 

Att: Hedemora kommun inför en språkpolicy där språket under arbetstid är 

svenska.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

 

Beslutsunderlag 

Motion från Marit Andersson (SD) den 24 april 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 

remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

  

Utdrag till 

Kommunstyrelsen 
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§ 116 Dnr KS163-23   370 

Anmälan av motion om att Hedemora kommun ska 
använda sitt veto att säga nej vid varje ansökan om 
vindkraft 

Sammanfattning 

Följande motion av Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) 

anmäls: 

”Vindkraftsutbyggnaden i Hedemora kommun kan förstöra livet för många 

människor och djur. Det kommer även att sänka husvärdena för folket. Vi 

anser inte att naturområden som behövs för rekreation och friluftsliv ska 

fördärvas. Vindkraften sprider även okontrollerat nanopartiklar med bisfenol 

i vår omgivning. Innan det finns forskning på vad detta gör med natur, djur 

och människor måste detta stoppas. 

Att: Hedemora kommun ska använda sitt veto i frågan vid varje ansökan 

ang.detta, och säga nej till mer vindkraft i vår kommun.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till kommunstyrelsen.

 

Beslutsunderlag 

Motion från Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) den 24 april 

2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 

remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

Utdrag till 

Kommunstyrelsen 
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§ 117 Dnr KS167-23   111 

Anmälan av motion om att anordna en folkomröstning 
om vindkraft efter att en vindbruksplan är färdigställd 

Sammanfattning 

Följande motion av Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) 

anmäls: 

”I ett beslut som inverkar så mycket på folks vardag gör som detta gör anser 

vi att medborgarna själva ska få välja. I detta fall MÅSTE demokratin få 

kosta.  

Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna vill att en lokal folkomröstning 

ska genomföras rörande vindkraften i Hedemora. Om alla vore positivt 

inställda till detta, och inga tveksamheter fanns hade denna motion inte 

behövts. Men så är inte fallet.  

Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna vill genom en lokal, rådgivande 

folkomröstning inhämta Hedemorabornas åsikt om huruvida kommunen ska 

tillåta ännu fler vindkraftsparker i kommunen. Givetvis ska kommunen först 

invänta vindbruksplanens färdigställande så invånarna får ta ställning till vad 

som kan hända. 

Yrkande: 

-Att: Hedemora kommunfullmäktige beslutar att när vindbruksplanen är 

färdig ska Hedemora kommun anordna en folkomröstning ang. vindkraft.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

 

Beslutsunderlag 

Motion från Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) den 25 april 

2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 

remitterat motionen till kommunstyrelsen. 

  

Utdrag till 

Kommunstyrelsen 
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§ 118 Dnr KS128-23   600 

Anmälan av interpellation om hur värdegrundsarbetet i 
samverkan med vårdnadshavare i Hedemora kommuns 
skolor ser ut 

Sammanfattning 

Följande interpellation, ställd av Lillemor Gunnarsson (C) till 

bildningsnämnden ordförande Agneta Andreasson-Bäck (S), anmäls: 

”Den viktigaste pusselbiten i det förebyggande arbetet är föräldrarna. Det 

förebyggande arbetet måste utgå från moral och etik i vardagen. Ingen ska 

behöva utsättas för kränkningar och mobbning i skolan, varken elever, 

personal eller tillfälliga besök av vårdnadshavare. 

Det är alltid vårdnadshavare som är hoppet för att ordningen i skolan ska 

fungera, att det finns stöd för skolan att bygga en miljö där respekt, tillit och 

ansvar får råda.  

Alla skolor ska idag ha handlingsplaner för vilka åtgärder som ska sättas in 

när mobbning, slagsmål, ovårdat språk och kränkningar uppstår i skolans 

vardag. Skolan är som vilken arbetsplats som helst, ingen ska utsättas för 

upplevelser som kränkningar, mobbning, slag och hån. Skolan ska vara en 

trygg arbetsplats och det ska kännas bra i magen för alla att gå till skolan. 

Arbetet för att motverka trakasserier och kränkningar ska inte starta när 

något händer, det arbetet ska finnas i det vardagliga arbetet tillsammans med 

vårdnadshavare. 

Kränkningar och mobbning upphör inte med teoretiskt framtagna 

handlingsplaner där åtgärder skrivits när någon utsatts. Det som många 

gånger brister är det förebyggande arbetet, där vårdnadshavare och alla 

vuxna som finns kring barnen har ett stort ansvar. 

Om vi har ett bra förebyggande arbete, behöver vi åtgärda mindre. I ett 

förebyggande arbete är det av stor vikt att vårdnadshavare finns som en 

viktig pusselbit. I en klass där det händer mycket som stör undervisningen, 

skadar enskilda individer psykiskt och /eller fysiskt är det av stor vikt att en 

lärare kallar in vårdnadshavare i god tid innan klassen blir ohanterlig. Det 

gäller att ta det lilla (tex. svordomar) för att undvika det stora (tex. 

övergrepp, slagsmål). Vårdnadshavare och rektor/personal ska komma 

överens om det fortsatta arbete för att förebygga oroligheter och ska med 

bestämdhet informera eleverna om vad som gäller. Regler som bryts ska ge 

konsekvenser! 

 

Forts. § 118 
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Forts. § 118 

Var går gränsen? Det är inte barnens arbete att ta kommandot, det är vuxna 

som ska leda barnen och lära, vad som är rätt och vad som är fel i det sociala 

samspelet. 

Rektor, Pedagoger och övrig personal måste bygga upp en nära och tillitsfull 

relation med barnens vårdnadshavare, med syftet att, framförallt ha 

möjlighet att ge en god undervisning och att orka med detta viktiga arbete. 

Föreläsaren Björn Lindell Uppsala berättade en händelse när han träffade en 

grupp ungdomar och lärare på en skola. Längs fram satt en gäng ungdomar 

med cigaretter bakom öronen och kepsar på huvudet. Deras tanke var säkert 

få en reaktion från föreläsaren, men han låtsades som ingenting.  

Efter föreläsningen frågade han lärarna  

”såg ni cigaretterna?”   

”ja”  

”varför gjorde ni inget?” 

En lärare svarade uppgivet: 

”Man orkar inte längre.” 

”Om det är så ni känner ska ni omedelbart kalla in alla föräldrar, 

Vilket budskap ger dessa elever till de yngre eleverna? 

Vilket budskap ger vi från oss vuxna? 

Tillsammans med vårdnadshavare måste vi styra upp skolan. Om vi inte gör 

något åt situationen, kommer ingen annan heller att göra något. Vi måste 

själva ordna upp detta.  ”Gräv där du står”  

På de flesta skolor är vårdnadshavare besökare, åhörare och ”tittare”. En 

lärare har en viktig uppgift i att ge föräldrar konkreta uppgifter i skolan. 

Detta är en del i en professionell hållning.  

Med det menas inte arbetet i den teoretiska undervisningen, men samarbete 

så att den teoretiska undervisningen fungerar. 

Exempel på åtgärd är……… 

Att ”schemalägga” alla vårdnadshavare under läsåret i en stökig klass är ett 

bra sätt att stärka värdegrundsarbetet, samt att motverka ”skämigheten” från 

eleverna och vårdnadshavare. Detta kan man göra i samförstånd med 

vårdnadshavare och ingen elev blir utpekad när alla vårdnadshavare är med.  

 

Forts. § 118 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

31(38) 

Sammanträdesdatum 

2023-04-25 
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Forts. § 118 

Samverkan med tillit och respekt är en fantastisk nyckel till ett lyckosamt 

arbete. 

Släpp in föräldrarna i skolan för att hjälpa till med värdegrundsarbetet! 

Fråga: 

Hur ser arbetet ut med värdegrundsarbetet i samverkan med vårdnadshavare 

i Hedemora kommuns skolor? Alla vill ha en lugn och trygg arbetsplats.” 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation från Lillemor Gunnarsson (C) den 29 mars 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får ställas och 

interpellationen kommer att besvaras vid ett senare tillfälle. 
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§ 119 Dnr KS149-23   040 

Anmälan av interpellation om pensionskostnader 

Sammanfattning 

Följande interpellation, ställd av Allan Mattsson (KL) till kommunstyrelsens 

ordförande Lennart Mångs (M), anmäls: 

”Enl. Annika Wallenskog, chefsekonom hos SKR, kan pensionskostnaderna 

år 2025 bli betydligt högre om inflationen blir högre än vad SKR 

prognostiserat.  

Då handlar det om många miljarder för kommunerna. Ta höjd för högre 

pensionskostnader, Råder Wallenskog! 

Finns det någon beräkning över vad pensionskostnaderna ökar om 

inflationen blir högre än SKR:s prognos? 

Om inte, borde inte en sådan beräkning göras?” 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 8 april 2023 

Svar från Lennart Mångs (M) den 25 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får ställas och 

interpellationen besvaras vid dagens sammanträdet. Svaret har även lämnats 

skriftligt. 
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§ 120 Dnr KS150-23   003 

Anmälan av interpellation om regler för behandling av 
motioner 

Sammanfattning 

Följande interpellation, ställd av Allan Mattsson (KL) till kommunstyrelsens 

ordförande Lennart Mångs (M), anmäls: 

”1-års regeln för behandling av motioner ”En motion skall beredas så att KF 

kan fatta beslut inom 1 år från det att motionen väcktes.”  

Motioner är minoritetens väg att bedriva politik och försöka få gehör för sina 

för sina förslag. För närvarande finns flera motioner, bla från Kommunlistan 

som är inlämnade under 2021, som ej är behandlade. 

Man känner sig minst sagt nonchalerad när man läser listan av obehandlade 

motioner, som om man inte är lika mycket värd för att man tillhör 

minoriteten. Är det nån ide att skriva motioner, frågar jag mig! Är det inte 

dags för skärpning? 

Därför frågar jag KSO: 

Bör inte KS och Kommunchef se till att följa reglerna för behandling av 

motioner?” 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 8 april 2023 

Svar från Lennart Mångs (M) den 25 april 2023 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får ställas och 

interpellationen besvaras vid dagens sammanträdet. Svaret har även lämnats 

skriftligt. 
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§ 121  

Anmälan av medborgarinitiativ 

Sammanfattning 

Följande medborgarinitiativ anmäls som inkomna för perioden 2023-03-17--

2023-04-05: 

a) KS123-23 332 Medborgarinitiativ om att utveckla lekparken på 

Åhagen 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning har ledamöterna i fullmäktige 

möjlighet att utifrån inlämnade förslag, stödja förslaget genom att skriva en 

motion i ärendet. 

 

Beslutsunderlag 

Underlag över inkomna medborgarinitiativ för perioden 2023-03-17--2023-

04-05 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av inkomna medborgarinitiativ för 

perioden 2023-03-17--2023-04-05. 
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§ 122 Dnr KS132-23   023 

Befrielse från uppdrag som ersättare i 
bildningsnämnden 

Sammanfattning 

Tommy Nilsson (SD) önskar befrielse från uppdraget som ersättare i 

bildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Tommy Nilsson (SD) den 29 mars 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Befrielse från uppdraget beviljas. 

2. Till ny ersättare i bildningsnämnden för tiden fram till den 31 

december 2026, väljs Marit Andersson (SD). 

  

Utdrag till 

Tommy Nilsson 

Marit Andersson 

Bildningsnämnden 

Löneförvaltningen 

Matrikeln 
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§ 123 Dnr KS135-23   023 

Befrielse från uppdrag som ersättare i styrelsen för AB 
Hedemorabostäder och som ersättare i styrelsen för 
Hedemora Kommunfastigheter AB 

Sammanfattning 

Bengt-Olof Hedlund (S) önskar befrielse från uppdraget som ersättare i 

styrelsen för AB Hedemorabostäder och i styrelsen för Hedemora 

Kommunfastigheter AB. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Bengt-Olof Hedlund (S) den 18 april 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Befrielse från uppdragen beviljas. 

2. Till ny ersättare i styrelsen för AB Hedemorabostäder för tiden fram 

till årsstämman 2027, väljs Ulf Carlsson (S). 

3. Till ny ersättare i styrelsen för Hedemora Kommunfastigheter AB för 

tiden fram till årsstämman 2027, väljs Ulf Carlsson (S). 

  

Utdrag till 

Bengt-Olof Hedlund 

Ulf Carlsson 

AB Hedemorabostäder 

Hedemora Kommunfastigheter AB 

Matrikeln 
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§ 124  

Delgivningar  

Följande delgivningar presenteras: 

a) Anteckningar från KF-presidiets beredningsmöte den 6 april 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.  
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§ 125  

Avslutande av kommunfullmäktiges sammanträde 

 

Mötet avslutas av ordförande Jan Bergqvist (M). 
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